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Emne:

TMFKP Sekretariat
svar til Niels E. Bjerrum (A) om Solcelle belysning på sti ved Skotlands Plads

Fra: TMFKP MKB Rådhuspost  
Sendt: 16. maj 2025 11:02 
Til: Niels Efterstigaard Bjerrum  
Emne: Svar på spørgsmål stillet af MB Niels Bjerrum (A) vedrørende lys på Skotlands Plads, eDoc: 2025-0156419 

Kære borger og Niels Bjerrum, MB 

På vegne af vicedirektør Peter Højer fra Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold, 
fremsendes hermed svar på spørgsmål stillet den 11. maj 2025 vedrørende lys på 
Skotlands Plads. 

Med venlig hilsen  

Pernille Blom Hermansen 
Akademisk medarbejder 
MKB Sekretariat 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik- og Miljøforvaltningen  
Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold  



Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold 

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Besvarelse vedrørende solcelle belysning på sti ved 
Skotlands Plads 

Medlem af Borgerrepræsentationen Niels Bjerrum (A) har den 11. maj 

2025 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 

Borger har sendt spørgsmål til Niels Bjerrum, som så har sendt det til 

Teknik – og Miljøforvaltningen, og bedt os om at svare dem begge.  

Uddrag fra borgerens mail:  

Kunne I have en overvejelse om at etablerer solcellebelysning på 

Skotlands Plads, på stien der går helt igennem fra Sundholmsvej til 

Hemsedalsgade. Dem der er nedfældet i jorden.  

Svar 

Forvaltningen kan godt forstå ønsket om en mere gennemgående og 

jævn belysningsløsning langs stien i parken. Der foreligger dog for nu 

ingen planer om at etablere solcellebelysning (eller anden belysning) 

på stien igennem parken ved Skotlands Plads. Der er i dag belysning, 

som punktvis belyser forskellige aktivitetsrum i parken. En ny belysning 

kræver, at der afsættes midler fra politisk side til formålet ved de årlige 

budgetforhandlinger.  

Teknik – og Miljøforvaltningen har desværre dårlige driftserfaringer 

med nedgravet solcelle belysning, som har en kort levetid og hårde 

vilkår med fugt – og støvindtrængen. Derfor vil en eventuel ny 

belysning blive en anden type belysning end nedgravet solcelle 

belysning, hvis der skulle blive afgivet midler til formålet ved 

budgetforhandlingerne.   

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

Med venlig hilsen 

Peter Højer 
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Vicedirektør 
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